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Protok61nrXIII/2015 
z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, ktora odbyla sif w dniu 30 listopada 2015 roku 

w godz. od 15:00 do 16:45 w Osrodku Kultury w Malej Nieszawce 

Obecni wg list obecnosci stanowi^cych zal^czniki nr 1 i nr 2 do protokolu. 

Proponowany porz^dek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia: 

a) stwierdzenie quorum, 
b) przyj?cie porz^dku obrad. 

2. Przyj^cie protokolu z XII sesji, ktora odbyla si? w dniu 27 pazdziemika 2015 roku. 
3. Rozpatrzenie projektow uchwal w sprawie: 
a) okreslenia wysokosci stawek podatku od nieruchomosci (druk nr 1), 
b) okreslenia wysokosci stawek podatku od srodkow transportowych (druk nr 2), 
c) obnizenia sredniej ceny skupu zyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego w 
2016 r. na obszarze Gminy Wielka Nieszawka (druk nr 3), 
d) okreslenia wzorow formularzy informacji i deklaracji podatkowych (druk nr 4), 
e) zmiany budzetu gminy na 2015 rok (druk nr 5), 
f) Programu wspolpracy Gminy Wielka Nieszawka w 2016 r. z organizacjami pozarz^dowymi 
oraz podmiotami, o ktorych mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o dzialalnosci 
pozytku publicznego i o wolontariacie (druk nr 6). 
4. Stanowisko w sprawie podatku lesnego (druk nr 7). 
Przerwa 
5. Informacja o ziozonych oswiadczeniach maj^tkowych za rok 2014: 

a) Wojewody Kujawsko-Pomorskiego (dot. Wqjta Gminy i Przewodnicz^cego Rady Gminy), 
b) Wojta Gminy (dot. pracownikow samorz^dowych), 
c) Przewodnicz^cego Rady Gminy (dot. radnych). 

6. Informacja z dzialalnosci Komisji mi?dzy sesjami - refemj^przewodniczacy Komisji. 
7. Informacja Przewodnicz^cego Rady Gminy z realizacji podj?tych uchwal. 
8. Interpelacje i wolne wnioski. 
9. Zakohczenie sesji. 

Ad. 1 
a) XIII sesĵ  Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyl Przewodniczacy Rady Gminy 
Ireneusz Smiechowski. Na wst?pie powital Pana Wqjta, Pani^ Skarbnik, Panie i Panow Radnych, 
zaproszonych gosci i mieszkancow gminy. 
Przewodniczacy stwierdzii, ze w momencie otwarcia obrad na stan 15 radnych obecnych jest 15, 
CO oznacza, ze jest quorum i Rada jest wladna do podejmowania uchwal, stanowisk i opinii. 
b) Nast?pnie Przewodniczacy Rady poprosil o zglaszanie uwag do porzq^dku posiedzenia, ktory 
radni otrzymali z materialami na sesj?. 
Radni nie wniesli uwag do porz^dku obrad. 
Przewodniczacy poddal pod glosowanie porz^dek obrad XIII sesji Rady Gminy. Za jego 
przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymuj^cych si? nie 
bylo. Przewodniczqcy stwierdzii, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la porz^dek obrad 
XIII sesji jednoglosnie. 
Ad. 2 
Przewodniczacy Rady poinformowal, ze wedlug jego wiedzy do dnia biez^cego do godz. 14-ej 
nie wplyn?ly do biura Rady Gminy zadne uwagi co do tresci protokolu z XII sesji, ktora odbyla 
si? w dniu 27 pazdziemika 2015 r. W zwi^zku z tym poddal pod glosowanie przyj?cie protokolu z 
XII sesji w przedstawionej tresci. Za jego przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych 
nie bylo, glosow wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodniczqcy stwierdzii, ze w wyniku 
glosowania protokol z X I sesji zostal przyj?ty przez Rad? Gminy jednoglosnie. 
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Ad. 3 
a) Przewodniczqcy Rady poprosil wojta o wprowadzenie w temat (druk nr 1). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze na druku nr 1 przedstawiono radnym projekt 
uchwaly w sprawie okreslenia wysokosci stawek podatku od nieruchomosci. Na podstawie ustawy 
dn. 12 stycznia 1991r. o podatkach i oplatach lokalnych Rada gminy okresla wysokosc stawek od 
nieruchomosci. W mysl art. 20 ust. 1 w/w ustawy gome granice stawek kwotowych okresla 
minister fmansow. Proponuje si? utrzymanie stawek z 2015r., czyli niepodnoszenie stawek na 
2016r. Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
W zwiqzku z tym, ze projekt uchwaly byl przedmiotem dyskusji wszystkich komisji, 
Przewodniczqcy Rady poprosil przewodnicz^cych komisji o opini? komisji w tej sprawie. 
Przewodniczqca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja zaopiniowala projekt 
uchwaly pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela - poinformowala, 
ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczqca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska - poinformowala, 
ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze 
komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Soltys Malej Nieszawki Brygida Czapiewska - zapytala, jaki byl powod niepodnoszenia kwot 
podatkow od niemchomosci po raz pierwszy od kilkunastu lat. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - opowiedzial, ze powodow bylo kilka. W tym roku wskaznik cen 
towarow i uslug konsumpcyjnych, na bazie ktorego ustala si? stawki kwotowe podatkow, byl 
nizszy niz w roku poprzednim (spadek cen o 1,2%). Po pomiarach geodezyjnych b?d^ wydawane 
no we decyzje, zwi?kszaj^ce podatek. Przy tegorocznych dochodach z podatku udalo si? 
wygospodarowac na inwestycje prawie 5 mln zl , co bylo wystarczajq^ce, wi?c nie ma powodow 
podnoszenia podatkow. Stawki podatkowe w gminie s% ponizej gomych stawek okreslanych przez 
ministra fmansow, i tak zawsze bylo. 
Przewodniczqcy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XIII/64/2015 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 30 listopada 2015 r. w sprawie okreslenia wysokosci stawek 
podatku od nieruchomosci w brzmieniu jak na druku nr 1 - stanowi zalqcznik nr 3 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymuj^cych 
si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzii, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
b) 
Przewodniczqcy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (dmk nr 2). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy okreslenia wysokosci 
stawek podatku od srodkow transportowych. Kwoty podatkow nie ulegaj^ zmianie, pozostaĵ _ na 
takim samym poziomie jak w 2015r. Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i 
tresci. 
W zwi^ku z tym, ze projekt uchwaly byl przedmiotem dyskusji wszystkich komisji, 
Przewodniczqcy Rady poprosil przewodnicz^cych komisji o opini? komisji w tej sprawie. 
Przewodniczqca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja zaopiniowala projekt 
uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczqca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela - poinformowala, 
ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczqca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska - poinformowala, 
ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczqca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze 
komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 



Radny Krzysztof Czarnecki - zapytal, jak wygl^da placenie podatkow przez firmy transportowe, 
czy z tym problemy. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze poziom sciqgalnosci podatku jest bardzo dobry. 
Przewodniczacy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XIII/65/2015 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 30 listopada 2015 r. w sprawie okreslenia wysokosci stawek 
podatku od srodkow transportowych w brzmieniu jak na druku nr 2 - stanowi zal^cznik nr 4 do 
protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymuj^cych 
si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzii, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
c) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 3). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy obnizenia sredniej 
ceny skupu zyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego w 2026 r. n obszarze 
gminy Wielka Nieszawka. Proponuje si? obnizyc sredniq^ cen? skupu zyta z kwoty 53,75 zl za 1 q 
ustalon% przez prezesa GUS w dn. 19 pazdziemika 2015r. do kwoty 46,00 zl za 1 q. Tym samym 
stawka podatku rolnego z 1 ha przeliczeniowego wedlug ceny zyta uchwalonej przez Rad? Gminy 
b?dzie wynosic 115 zl , a stawka z 1 ha fizycznego - 230 zl . Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w 
przedstawionej formie i tresci. 
W zwi^ku z tym, ze projekt uchwaly byl przedmiotem dyskusji wszystkich komisji, 
Przewodniczqcy Rady poprosil przewodnicz^cych komisji o opini? komisji wtej sprawie. 
Przewodnicz^ca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja zaopiniowala projekt 
uchwaly pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela - poinformowala, 
ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska - poinformowala, 
ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze 
komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczqcy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XIII/66/2015 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 30 listopada 2015 r. w sprawie obnizenia sredniej ceny 
skupu zyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego w 2016 r. n obszarze gminy 
Wielka Nieszawka w brzmieniu jak na druku nr 3 - stanowi zalq^cznik nr 5 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymuj^cych 
si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzii, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
d) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (dmk nr 4). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy okreslenia wzorow 
formularzy informacji i deklaracji podatkowych, obowi^uj^cych od 1 stycznia 2016r. Wojt 
wniosl 0 przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczqcy Rady poprosil przewodniczacy Komisji Statutowo-Regulaminowej o opini? 
komisji w tej sprawie. 
Przewodniczqca komisji Agnieszka Wrzesinska - poinformowala, ze komisja zaopiniowala 
projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XIII/67/2015 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 30 listopada 2015 r. w sprawie okreslenia wzorow 



formularzy informacji i deklaracji podatkowych w brzmieniu jak na druku nr 4 - stanowi 
zalycznik nr 6 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzii, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
e) 
Przewodniczqcy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 5). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy zmiany budzetu 
gminy na rok 2015. Zmiana budzetu wynika z potrzeby wlyczenia dotacji z tytuhi rekompensaty 
utraconych dochodow w podatkach lokalnych od zakladow pracy chronionej oraz zmian kwot 
dotacji okreslonej decyzjami Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Ponadto zostaly wlyczone 
srodki wynikajyce z rozliczen z lat ubieglych za zadania wspolfmansowane z PROW. Podwyzsza 
si? dochody uzyskiwane z negocjowalnych lokat terminowych. Po stronie wydatkow proponuje 
si? korekt? wydatkow na utrzymanie drog oraz sieci wodoci^owo-kanalizacyjnej i zadah 
inwestycyjnych. Zabezpiecza si? srodki na wklad wlasny do ZIT. Na wniosek kierownikow 
jednostek organizacyjnych Gminy dokonuje si? przesuni?c mi?dzy paragrafami. Po dokonaniu 
powyzszych zmian budzet po stronie dochodow b?dzie wynosil 24.199.687,00 zl , a po stronie 
wydatkow 28.28.687,00 zl , niedobor zmniejszy si? do kwoty 4.079.000,00 zl. Wojt wniosl o 
przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczacy Komisji Rewizyjnej o opini? komisji w tej 
sprawie. 
Przewodnicz^ca komisji Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze komisja 
zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XIII/68/2015 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 30 listopada 2015 r. w sprawie zmiany budzetu gminy 
Wielka Nieszawka na 2015 rok w brzmieniu jak na druku nr 5 - stanowi zalycznik nr 7 do 
protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzii, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
f) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 6). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy Programu wspolpracy 
Gminy Wielka Nieszawka w 2016 r. z organizacjami pozarzydowymi oraz podmiotami, o ktorych 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dn. 24 kwietnia 2003 r. o dzialalnosci pozytku publicznego oraz o 
wolontariacie. Poprosil radnych o uzupelnienie w § 14. 1. informacji o dacie umieszczenia 
programu na na stronie intemetowej do konsultacji - 10.11.2015r. i dacie zakohczenia konsultacji 
- 24.11.2015r. Istotnq. zmiany w porownaniu do tegorocznego programu wspolpracy jest zapis, ze 
wklad wlasny Gminy w realizacj? przez t? samy organizacj? pozarzydowy w trybie 
pozakonkursowym, zadah przewidzianych w niniejszym programie nie moze przekroczyc lycznie 
w 2016 r. kwoty 2.000 zl. Na realizacj? programu Gmina Wielka Nieszawka planuje przeznaczyc 
w 2016 roku kwot? nie wi?kszy niz 6 000 zl. Program reguluje wspolprac? pomi?dzy Gminy 
Wielka Nieszawka i organizacjami pozarzydowymi w 2016 r., okresla priorytetowe zadania 
publiczne, zasady organizacji ogloszonych przez gmin? konkursow na realizacj? zadah 
publicznych oraz zasady realizacji tych zadah w ramach konkursow. Wojt wniosl o przyj?cie 
uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczycy Komisji Statutowo-Regulaminowej o opini? 
komisji w tej sprawie. 
Przewodnicz^ca komisji Agnieszka Wrzesinska - poinformowala, ze komisja zaopiniowala 
projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 



Soltys Malej Nieszawki Brygida Czapiewska - zapytala, czy b?dzie mogla korzystac z 
zapisanych w programie srodkow na organizacj? akcji honorowego krwiodawstwa, ktora jest 
akcjy typowy z zakresu wolontariatu, mimo ze ten wolontariat nie jest oficjalnie zarejestrowany. 
Nie pobiera za to zadnych pieni?dzy. 
Radca prawny Beata Romanowska - powiedziala, ze z tytulu uchwaly i powolanej w uchwale 
podstawy prawnej wynika, ze przy konstrukcji projektu uchwaly oparto si? na zapisach Ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003 r. o dzialalnosci pozytku publicznego i o wolontariacie, mowiycych, ze o 
dotacje z budzetu gminy mogy ubiegac si? organizacje pozarzydowe, a nie ci, ktorzy prowadzy 
dzialalnosc wolontariacky. W w/w ustawie precyzyjnie okreslono definicj? wolontariatu w ramach 
dzialalnosci organizacji pozytku publicznego. Wolontariat nie jest instytucjy samy w sobie, i nie 
uprawnia on do ubiegania si? o dotacj?. 
Radny Krzysztof Czarnecki - zapytal, czy teatr „Humoreska", wyst?pujycy m.in. na terenie 
gminy, ktory nie jest oficjalnie zarejestrowany, b?dzie mogl korzystac z dotacji zapisanych w 
programie. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze jezeli gmina zleci np. przy goto wanie spektaklu, 
to moze udzielic dotacji na realizacj? tego zadania. Teatr nie jest zarejestrowany i na innej 
zasadzie nie moze skorzystac z programu. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XIII/69/2015 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 30 listopada 2015 r. w sprawie Programu wspolpracy 
Gminy Wielka Nieszawka w 2016 r. z organizacjami pozarzydowymi oraz podmiotami, o ktorych 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dn. 24 kwietnia 2003 r. o dzialalnosci pozytku publicznego oraz o 
wolontariacie w brzmieniu jak na druku nr 6 - stanowi zalycznik nr 8 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzii, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
Ad. 4 
Przewodniczqcy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 7). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze na druku nr 7 przedstawiono stanowisko w 
sprawie podatku lesnego. Postanawia si? nie korzystac z uprawnienia do dokonania obnizenia 
kwoty stanowiycej sredniy cen? sprzedazy drewna, tj. kwoty 191,77 zl/m3, ustalonej na podstawie 
komunikatu Prezesa GUS z dnia 20 pazdziemika 2015r., przyjmowanej jako podstawa obliczania 
podatku lesnego na rok 2016. Podatek lesny od 1 ha lasu za rok 2016 b?dzie wynosil 42,19 zl. Na 
terenie gminy znajdujy si? lasy ochronne i lasy z drzewostanem do 40 lat, ktore nie podlegajy 
opodatkowaniu. Podatek lesny od pozostalych lasow wyniesie 573.277,00 zl w 2016. Wojt wniosl 
o przyj?cie stanowiska w przedstawionej formie i tresci. 
W zwiyzku z tym, ze projekt stanowiska byl przedmiotem dyskusji wszystkich komisji, 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczycych komisji o opini? komisji w tej sprawie. 
Przewodniczqca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja zaopiniowala projekt 
stanowiska pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela - poinformowala, 
ze komisja zaopiniowala projekt stanowiska pozytywnie. 
Przewodniczqca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska - poinformowala, 
ze komisja zaopiniowala projekt stanowiska pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze 
komisja zaopiniowala projekt stanowiska pozytywnie. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie Stanowisko Rady Gminy 
Wielka Nieszawka z dn. 30 listopada 2015r. w sprawie podatku lesnego w brzmieniu jak na druku 
nr 7 - stanowi zalycznik nr 9 do protokolu. 



Za jego przyj^ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzii, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la 
stanowisko jednoglosnie. 

Przewodniczacy Rady oglosil 10-minutow^ przerw .̂ 
Po przerwie Przewodniczacy wznowiJ obrady. 

Ad.5 
a) 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - przedstawil informacj? dotyczycy oswiadczen majytkowych 
Wojta Gminy Pana Kazimierza Kaczmarka i Przewodniczycego Rady Gminy Pana Ireneusza 
Smiechowskiego, ziozonych Wojewodzie Kujawsko-Pomorskiemu, w zwiyzku z uplywem 
kadencji, w zwiyzku z rozpocz?ciem kadencji oraz wedlug stanu na dzieh 31.12.2014r. 
Przedmiotowe oswiadczenia zostaly zlozone w terminie, tj. na 2 miesiyce przed uplywem 
kadencji, w terminie 30 dni od dnia zlozenia slubowania oraz do dnia 30 kwietnia 2015 r. wg 
stanu na dn. 31.12.2014r. W wyniku przeprowadzonej analizy danych w/w oswiadczeniach 
majytkowych Wojewoda nie stwierdzii uchybieh. 
b) 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - przedstawil informacj? o oswiadczeniach majytkowych za rok 
2014 ziozonych do Wojta zgodnie z ustawy o samorzydzie gmirmym z dn. 8 marca 1990 r. 
Oswiadczenia majytkowe zostaly zlozone przez wszystkie zobowiyzane do tego osoby (10 osob), 
w terminie, tj. do 30 kwietnia 2015 r. wg stanu na dn. 31 grudnia 2014 r. W wyniku analizy 
danych zawartych w w/w oswiadczeniach nie stwierdzono uchybieh ani nieprawidlowosci. W 
wyniku analizy ziozonych oswiadczen przez Naczelnika 1 Urz?du Skarbowego w Toruniu oraz 
Naczelnika 11 Urz?du Skarbowego w Toruniu nie stwierdzono nieprawidlowosci. 

Przewodniczacy Rady Gminy Ireneusz Smiechowski - przedstawil informacj? dotyczycy 
oswiadczen majytkowych radnych ziozonych w zwiyzku z zakohczeniem kadencji, w zwiyzku z 
rozpocz?ciem kadencji oraz wg stanu na dn. 31.12.2014r. Przedmiotowe oswiadczenia majytkowe 
zostaly zlozone zgodnie z terminem okreslonym w ustawie o samorzydzie gminnym z dn. 8 marca 
1990 r., tj. na 2 miesiyce przed uplywem kadencji, w terminie 30 dni od dnia zlozenia slubowania 
oraz do dnia 30 kwietnia 2015 r. wg stanu na dzieh 31 grudnia 2014 r. Po analizie danych zostaly 
one przeslane Naczelnikowi Drugiego Urz?du Skarbowego w Toruniu. W wyniku dokonanej 
analizy oswiadczen majytkowych ziozonych w zwiyzku z uplywem kadencji, Naczelnik II Urz?du 
Skarbowego nie stwierdzii nieprawidlowosci. W wyniku analizy oswiadczen majytkowych 
ziozonych w zwiyzku z rozpocz?ciem kadencji, Naczelnik II Urz?du Skarbowego stwierdzii, ze 
oswiadczenia zostaly wypelnione prawidlowo. W wyniku analizy oswiadczen majytkowych za 
2014 r., Naczeliuk II Urz?du Skarbowego nie stwierdzii nieprawidlowosci. 
Ad. 6 
Przewodniczqcy Rady oddal glos Przewodniczycym Komisji w celu zlozenia informacji z 
dzialalnosci komisji mi?dzy sesjami, i tak: 

a) Przewodniczqca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja spotkala si? 
mi?dzy sesjami 1 raz, w dn. 25 listopada opiniowala materialy na sesj?. 

b) Przewodnicz^ca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela -
poinformowala, ze komisja spotkala si? 1 raz, w dn. 25 listopada opiniowala materialy na 
sesj?. 

c) Przewodnicz^ca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska -
poinformowala, ze komisja odbyla 1 spotkanie mi?dzy sesjami, w dn. 25 listopada 
opiniowala materialy na sesj?. 

d) Przewodniczqca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopariska-Mizeria - poinformowala, 
ze komisja odbyla 1 spotkanie mi?dzy sesjami, w dn. 25 listopada opiniowala materialy na 
sesj?. 



Ad. 7 
Przewodniczqcy przedstawil informacj? z realizacji uchwal podj?tych na XII sesji Rady Gminy, 
ktora odbyla siq w dniu 27 pazdziemika 2015 r. 

Ad. 8 
Radna Aniela Grela - podzi?kowala pani soltys Malej Nieszawki za zorganizowanie bardzo 
pozytecznej akcji przeglydu stomatologicznego, z ktorej skorzystalo 314 dzieci. 
Radny Krzysztof Czarnecki - poruszyl nast?pujyce kwestie 

- poprosil w imieniu mieszkancow ul. Przemyslowej o zainstalowanie lustra ze wzgl?d6w 
bezpieczenstwa, 

- zapytal o przyczyny odejscia prezes CSiR, 
- powiedzial si? o kradziezy kabli z lamp i kabli zakopanych w ziemi na ul. Przemyslowej, o 

ktorej dowiedzial si? w Urz?dzie Gminy, 
- na ul. Osiedlowej przy jednej z posesji stoi woda, prosil o interwencj?, 
- na jednym z przystankow w Wielkiej Nieszawce jest wybita szyba, 
- prosil o zamiecenie lisci znajdujycych si? na tym przystanku. 

Radny Arkadiusz Wyrzykowski - powiedzial, ze na terenie gminy pracuje przynajmniej ok. 120 
osob z Ukrainy. Zapytal czy pracujy legalnie i gdzie pracujy, i jakie otrzymujy stawki za prac?, czy 
placy podatki, gdzie mieszkajy i czy osoby, ktore wynajmujy im lokale, placy podatki np. za 
smieci za te osoby. Jezeli lokalne firmy zatmdniajy osoby z Ukrainy, zamiast mieszkancow, to 
nalezy zastanowic si? nad skaly bezrobocia za kilka lat w zwiyzku z ciygle zwi?kszajycy si? liczby 
Ukraincow. Czy imigranci figumjy w jakims rejestrze, bo dochodzy sygnaiy, ze zglaszajy si? do 
Osrodka Zdrowia, a nie majy ubezpieczenia. Czy GOPS monitomje, w jakich warunkach oni zyjy. 
Czy dzieci z rodzin imigrantow obj?te sy obowiyzkiem przedszkolno-szkolnym. Nalezy zebrac 
informacje i wspolnie si? zastanowic na nast?pnej sesji, co z tym problemem zrobic. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - pomszyla nast?pujyce kwestie: 

- w imieniu mieszkancow zapytala o mozliwosc instalacji pomp ciepla, na liscie 
oczekujycych powstalej na zebraniu soleckim solectwa Mala Nieszawka w lipcu figumje 
14 ch?tnych rodzin, z pewnosciy sy takie osoby w Wielkiej Nieszawce i Cierpicach, ktore 
sy zainteresowane montazem pomp, J 

- mieszkahcy stwierdzili, ze dzialania osob dokonujycych pomiarow obiektow i 
zabudowanych dzialek w okresie marzec-kwiecieh 2015r. byly niejasne i nie wiadomo 
bylo, czemu te pomiary mialy sluzyc, 
mieszkahcy ul. Rzemieslniczej przy torach proszy o uregulowanie drogi dojazdowej do 

^ ich posesji. Na pismo z 1995r. w tej sprawie otrzymali informacj?, ze ich wniosek zostal 
rozpatrzony pozytywnie na posiedzeniu Zarzydu Gminy 4.10.1995r. Urzyd Gminy mial 
przystypic do prac zwiyzanych z okresleniem powierzchni niezb?dnych pod drog? i mial 
zlecic prace uprawnionemu geodecie. Po skompletowaniu dokumentacji Zarzyd mial 
wystypic do rady gminy o wywolanie stosownej uchwaly i mial informowac mieszkancow 
o post?pach w pracy. Natomiast 19 pazdziemika 2015r. w odpowiedzi na pismo z wrzesnia 
2015r. o przej?cie przez gmin? cz?sci dzialek pod drog?, mieszkahcy otrzymali informacj?, 
ze w zwiyzku z wejsciem w zycie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla tego terenu, wlasciciele poszczegolnych nieruchomosci majy mozliwosc podzialu 
dzialek zgdonie z zalozeniami tego planu, w tym wyodr?bnienie cz?sci przeznaczonej pod 
drog? wewn?trzny. Po dokonaniu podzialu i uprawomocnieniu si? decyzji podzialowej 
wlasciciele mogy zwrocic si? do gminy z wnioskiem o przej?cie wydzielonych dzialek. 

Soltys solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - pomszyl nast?pujyce kwestie: 
- prosil o utwardzenie zatoki przystanku autobusowego, znajdujycego si? przy blokach obok 

Andrewex-u po prawej stronie, 
- przy wjezdzie z drogi nr 10 na ul. Sosnowy zgin?la tablica ograniczania pr?dkosci do 40 

km/h, 
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- potrzebna jest lampa przy ul. Bydgoskiej przy zjezdzie do bloku „lesnego", czy jest juz 
zgoda Nadlesnictwa w tej sprawie, 

- mieszkancy pytajy, kiedy zostany podlyczone lampy przy ul. Dobrej. 
Radna Aniela Grela - poinformowala o zlozeniu w Urz?dzie Gminy pisma w sprawie 
oswietlenia sciezki zdrowia i chodnika na ul. Ogrodowej. 
Radny Mieczyslaw Kociucki - zapytal, czy w zwiyzku z odwolaniem prezes aquaparku, osoba 
najej miejsce b?dzie wyloniona w konkursie i czy nadal aktualne sy plany rozwoju obiektu. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - ustosunkowujyc si? do poruszonych kwestii, odpowiedzial, ze: 

- jezeli chodzi o ul. Przemyslowy, montaz lustra zostanie rozpatrzony, 
- jezeli chodzi o oswietlenie na ul. Przemyslowej, rzeczywiscie doszlo do kradziezy kabli na 

calym odcinku i okablowania 15 slupow, po podziale Energy przylyczenie lamp do 
zasilania trwa bardzo dlugo, taki problem jest tez na ul. Dobrej, 

- jezeli chodzi o sprzytanie przystankow, sy sprzytane na biezyco, 
- jezeli chodzi o kierownictwo aquaparku, prezes odeszla na wlasny prosb?, od 1.10.2015r. 

jest powolany nowy prezes, ktory zajmie si? dokohczeniem projektu rozbudowy i od 
nowego roku rozpocznie inwestycje, 

- jezeli chodzi o Ukraincow, jest to zlozony problem, z tego wzgl?du, ze instytucje 
pahstwowe nie dzialajy w tej sprawie skutecznie. Na pismo skierowane do policji z prosby 
o interwencj? w sprawie zameldowania imigrantow, nie ma odpowiedzi, i policja nie 
reaguje na ten problem. Np. w wyniku zatrudnienia tych ludzi prac? stracilo w Andrewex-
ie 100 Polakow. Przedsi?biorcy z terenu gminy podpisujy umowy z firmami 
zewn?trznymi, ktore dostarczajy pracownikow i wynajmujy dla nich cale budynki 
mieszkalne. Kazdy przedsi?biorca chce miec taniy sil? roboczy, ale odbywa si? to kosztem 
gminy. Wystypiono do kilku wlascicieli takich posesji w sprawie zaplaty podatku 
„smieciowego" za imigrantow tam zamieszkujycych. Zaczny si? przerozne problemy, a tak 
naprawd? nie wiadomo, ilu jest Ukraincow na terenie gminy. Szacuje si? ich liczb? razem 
z dziecmi na ok. 250 osob. Po interwencji Wojta w Starostwie, odbylo si? spotkanie z 
Urz?dem Pracy, Strazy Graniczny i Policjy, ale do dzis nie sy znane ustalenia i decyzje. 
Gmina nie ma uprawnieh, aby sprawdzac, gdzie na terenie gminy mieszkajy Ukraincy, ilu 
ich jest i jak zyjy. Nie sy oni obywatelami Unii Europejskiej i muszy posiadac oprocz 
paszportu i wizy, kart? pobytu, ktorej pewnie nie posiadajy. Problem b?dzie jeszcze 
niejednokrotnie wracal, 

- jezeli chodzi o pompy ciepla, a ogolnie odnawialne zrodia energii, m.in. tez fotowohaika, 
trzeba zaczekac na start nowych projektow unijnych, 

- jezeli chodzi o ul. Rzemieslniczy przy torach, w 1995 r. mimo ze nie bylo jeszcze planu 
zagospodarowania dla tego obszaru, Zarzyd Gminy chcial uregulowac problem drogi 
dojazdowej, tylko wtedy nikt z mieszkancow nie wyrazil zgody na przekazanie gruntow 
pod ty drog?, styd nie doszlo do jej wydzielenia. Odbylo si? wtedy kilkanascie spotkan 
geodety gmirmego z mieszkahcami. Dzisiaj jest taka sama sytuacja, w planie 
zagospodarowania droga jest wyrysowana, ale kazdy z wlascicieli nieruchomosci musi 
przy udziale geodety wytyczyc ze swojej dzialki fragment pod drog?. Wtedy dopiero 
gmina b?dzie mogla jy przejyc. Gmina nie moze wydatkowac na wytyczenie drogi 
srodkow, bo sy to grunty prywatne, a nie gminne. To nalezy do wlascicieli nieruchomosci, 

- jezeli chodzi o przylyczenie oswietlenia, to podobnie jak w przypadku ul. Dobrej, ul. Przy 
Lesie i Przemyslowej (po uzupelnieniu skradzionych kabli), lampy b?dy w grudniu 
podlyczone do zasilania, podobnie jak przepompownie na ul. Bukowej, Czeremchowej i 
Wislanej, 

- jezeli chodzi o oswietlenie ul. Ogrodowej, prawie wszystkie drogi sy utwardzone i 
oswietlone na terenie gminy, przyjdzie pora i na kolejne, na nast?pnej sesji radni b?dy 
przyjmowac stanowiska w sprawie kolejnosci realizacji inwestycji drogowych i 
oswietleniowych w kolejnych latach. Sy tez inne potrzeby, jak budowa budynku, w 
ktorym znajdzie si? Osrodek Zdrowia, GOPS i Urzyd Gminy. Osrodek Zdrowia nie ma 
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mozliwosci oferowania mieszkancom dodatkowych ustug, bo nie dysponuje odpowiedniy 
ilosciy pomieszczen. Jest tez potrzeba budowy centrum seniora, 

- jezeli chodzi o stojycy wod? na ul. Osiedlowej, trzeba b?dzie poszukac mozliwosci 
rozwiyzania tego stanu rzeczy. 

Radny Krzysztof Czarnecki - zapytal, czy na terenie gminy sy miejsca do ewakuacji ludnosci. 
W miastach sy wyznaczone obiekty, w ktorych ludnosc moze si? schronic. 
Wojt Kazmierz Kaczmarek - opowiedzial, ze na terenie gminy nie ma takich miejsc, poniewaz 
jest mniejsza koncentracja ludnosci. Zgodnie z zalozeniami planu obroimosci kraju, na terenach 
wiejskich nie planuje si? tego typu obiektow, bo mieszkahcy majy wi?cej terenow, gdzie mogy si? 
schowac. 
Soltys Cierpic Ryszard Kryszewski - zapytal, jaki b?dzie koszt spalania smieci z terenu gminy 
w nowo pobudowanej spalami w Bydgoszczy. 
Mieszkanka Wielkiej Nieszawki pani Grzeskowiak - zapj^ala, jako czlonek klubu seniora, ile 
jest zarejestrowanych na terenie gminy organizacji i stowarzyszen, ktore moglyby korzystac ze 
srodkow zapisanych w budzecie gminy na rok 2016 na wspieranie organizacji pozarzydowych. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - stwierdzii, ze na terenie gminy dzialajy formalnie zorganizowane 
grupy na podobnych zasadach jak Zwiyzek Emerytow, czyli np. zespol „Wspomnienie". Jesli 
chodzi 0 smieci, gmina rozstrzygn?la przetarg na odbior odpadow komunalnych przez kolejne 3 
lata, od 1 stycznia 2016r., z ty samy stawky co do tej pory, czyli 12,30 zl od osoby. Kwota 
kontraktu z MPO wynosi 2 mln 200 tys. zl . Nie przewidywano w przetargu kosztow spalania 
smieci. MPO proponowalo 318 zl za spalenie 1 tony, a to oznaczaloby dla gminy dodatkowy koszt 
w wysokosci 1 mln zl , ktory obciyzylby mieszkancow, bo gmina produkuje ok. 1000 t rocznie, 
ktore podlegalyby spalaniu. Obecnie koszt smieci odbieranych i wysylanych do sortowni to 230 
zl za ton?, w skali roku jest to wielkosc 3000 ton. Na razie koszt wywozu smieci do spalami 
pokrywa MPO, ale ze wzgl?d6w ekonomicznych moze dojsc do wypowiedzenia umowy z gminy 
w przyszlym roku. Spalamia w Bydgoszczy jest za duza na wojewodztwo, dlatego uzyskala status 
ponadregionalnej. 
Radna Agnieszka Wrzesinska - zakomunikowala, ze Urzyd Gminy po raz kolejny bierze udzial 
w akcji „Szlachetna Paczka". Zaprosila radnych do udzialu w tej akcji. 
Soltys Malej Nieszawki Brygida Czapiewska - poinformowala o kolejnej akcji honorowego 
krwiodawstwa w dn. 13.12.2015r. w sali u pp. Dybrowiczow w Malej Nieszawce. 
Ad. 9 
Przewodniczacy Rady Gminy Ireneusz Smiechowski podzi?kowal zebranym za wzi?cie udziahi 
w XIII sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknyl obrady. 

Protokolowaia: P R ^ E W O D N I C Z A C V 
Ewa Wroblewska-Kucharska B A D Y G M I N Y 

Ireneusz Smiechowski 


